
Protokol Nr 2/2011 

z posiedzenia Komisji Budzetu , Rozwoju i Rolnictwa 


w dniu 17 lutego 2011 r. 


Posiedzenie rozpocz~to 0 godz. 16.00 

Lista obecnosci i projekt porz~dku obrad stanowi~ zal~cznik do protokolu. 

W posiedzeniu Komisji uczestniczyli : 

1.Burmistrz Toszka Pan Grzegorz Kupczyk 
2.z-ca Burmistrza Pani Maria Nowak Kowalska 
3.Sekretarz Gminy Pani Malgorzata Por~bska 
4.Skarbnik Gminy Pani Kazimiera Drewniak 
5.P.o kierownika ZOPO Pani Cecylia Cieslik 
6.Inspektor Pani Barbara Ferdynandzka 
7.Inspektor Pani Joanna Martynowicz 
8.Prezes REMONDIS Pan Herbert Karlowski 
Przewodnicz~cy Komisji Pan Marcin Kwasniok powital zebranych 

i przedstawil projekt porz~dku posiedzenia. 

Czlonkowie Komisji nie wnieSli uwag do przedstawionego projektu obrad. 


Ad.1 
11 Projekt uchwaly zmieniaj~cej uchwal~ w sprawie przyst(ij)ienia Gminy 

Toszek do Fundacji Lokalna Grupa Dzialania "Spichlerz G6rnego Sl~ska" 
Projekt dotyczy zmiany reprezentanta Gminy Toszek w Radzie Fundacji 
Lokalna Grupa Dzialania "Spichlerz G6mego Sl~ska!l 
Pan Kobiemik do reprezentowania Gminy zaproponowal radnego Marcina 
Kwasnioka. 
Pan K wasniok wyrazil zgod~ na udzial w pracach Spichlerza G6mego SI~ska 
Czlonkowie Komisji budzetowej jednoglosnie poparli przedstawion~ 
kandydatur~. 
21 Projekt uchwaly w sprawie : zmiany uchwaly dotycz~cej zarz~dzenia poboru 

w drodze inkasa podatku rolnego , podatku od nieruchomosci i podatku 
lesnego od os6b fizycznych oraz zasad wynagradzania za inkaso na terenie 
solectw. 
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Skarbnik Gminy poinformowala , ze z uwagi na rezygnacj~ Pana Pawlowski ego 
z funkcji soltysa zachodzi koniecznosc okreslenia w drodze uchwa1y inkasenta 
podatku dla solectwa Kotulin . W zwi'l.zku z tym , ze uchwa1a wchodzi w zycie 
14 dni od momentujej ogloszenia w Dzienniku Urz~dowym Wojewodztwa 
Sl'l.skiego - inkasent b~dzie zbieral rat~ podatku dopiero od maja br 
Burmistrz poinformowal 0 rozmowach z radnymi z terenu Kotulina 0 

mozliwosci swiadczenia tzw. pomocy s'l.siedzkiej przy racie marcowej. 
W trakcie dyskusji nad koniecznosci'l. ubezpieczenia inkasentow - Burmistrz 
poinformowal , ze mozna do umowy wprowadzic zapis 0 koniecznosci 
ubezpieczania si~ inkasentow wzgl~dnie koszty ubezpieczenia potr'l.cac z inkasa. 
Temat ten zostanie przekazany radcy prawnemu. 
Komisja nie wnios1a uwag do propozycji Komisji oswiaty , aby wyznaczonym 
inkasentem na terenie Kotulina zostala Pani Marta Wycisk. 
31 Projekt uchwa1y w sprawie : wyrazenia zgody na zawarcie porozumienia 

dotycz'l.cego przej~cia cz~sci zadan z zakresu edukacji publicznej. 
Pani Cecylia Cieslik poinformowala , ze projekt dotyczy wyrazenia zgody na 
zawarcie porozumienia z miastem Gliwice na organizowanie nauki religii 
Koscio1a Ewangelicko- Augsburskiego dla 1 dziecka z terenu gminy Toszek. 
Koszt partycypacji w kosztach nauki wynosi 693,26 zll rok .W/w srodki zosta1y 
zabezpieczone w budzecie. 
41 Projekt uchwaly w sprawie : udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Gliwickiemu na realizacj~ projektu "Zaplecze aktywnej turystyki rowerowej 
dla mieszkancow zachodniej cz~sci Subregionu Centralnego" 

Pani Ferdynadzka poinformowala , ze przedmiotem projektu jest stworzenie 
trasy rowerowej przebiegaj'l.cej przez wszystkie gminy powiatu gliwickiego oraz 
l'l.cz'l.cej poludnie i po1noc powiatu wraz z odgal~zieniami do osciennych tras 
rowerowych .Projekt obejmuje budow~ , remont i modernizacj~ ok 230 km 
tras rowerowych , dwoch centrow turystyki i dwoch miejsc postojowych. 
L'l.czna dlugosc tras na terenie naszej gminy wynosi 28,36 km. 
Koszt realizacji ca1ego projektu wynosi 4.705.882,35 zl 
Wartosc dofinansowania 3.999.999,0 zl 
Wk1ad w1asny 705.882,36 zl 
Projekt uchwaly dot. udzielenia Powiatowi Gliwickiemu pomocy finansowej na 
realizacj~ w/w zadania w wysokosci 44.535,37 zl 1z czego : 41.241,37 zlto 
udzia1 gminy w realizacji projektu - rozliczenie wk1adu w1asnego , oraz 
3.294,0 zl - co stanowi nierozliczony z uwagi na brak pozwolenia na budow~ 
wk1ad w1asny z 2010 r. 1 
W zwi'l.zku z sugesti'l. Pana K wasnioka , ze nie mielismy wp1ywu na przebieg 
sciezek rowerowych 1Pani Ferdynandzka poinformowala, ze uzgodnienia byly 1 
- Pan K wasniok zaproponowa1 , aby na Sesj~ zostala przygotowana informacja : 
ile kilometrow maj'l. trasy , ktor~dy przebiegaj'l. oraz na co zostan'l. wydane 
srodki? 
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51 Projekt uchwaly w sprawie : zmian w budZecie Gminy Toszek na rok 2011 
Pani Joanna Martynowicz poinformowala , ze projekt dotyczy zwi<tkszenia 
dochodow i wydatkow w budzecie I dofinansowanie projektu - Program 
Operacyjny Kapital Ludzki I 0 kwot<t 50.000 zl- z przeznaczeniem na realizacj<t 
projektu pn. "Nie boj<t si<t myszy - rozwoj umiej<ttnosci komputerowych w 
Gminie Toszek " w ramach Programu Operacyjnego Kapital Ludzki. 
Celem ogolnym projektu jest podwyzszenie kompetencji 15 mieszkancow 
Gminy w zakresie ICT poprzez realizacj<t szkolen z zakresu Europejskiego 
Certyfikatu Umiej<ttnosci Komputerowych .Realizacja projektu jest rowniez 
zgodna ze strategi<l Gminy Toszek.W projekcie moze uczestniczyc 15 osob 
Niemniej wsparcie w ramach projektu b<tdzie si<t koncentrowalo przede 
wszystkim na grupie osob , ktore doswiadczaj<l najwi<tcej trudnosci w 
odnalezieniu si<t w spoleczenstwie informacyjnym z uwagi na brak umiej<ttnosci 
poslugiwania si<t nowoczesnymi technologiami. 
Ogloszenie 0 naborze ukaze si<t w internecie oraz w lokalnej prasie.o udziale 
decydowac b<tdzie kolejnosc zgloszen. 
Po zakonczeniu wszystkich modulow zostanie przeprowadzony egzamin 
panstwowy.Certyfikat zostanie wydany w j<tzyku polskim i j<tzyku angielskim. 
Szkolenie b<tdzie prowadzone w Gimnazjum , ktore jest wyposazone w 
odpowiedni sprz<tt komputerowy - 3 razy w tygodniu po 4 godziny 
61 Projekt uchwaly w sprawie : zmian w budzecie Gminy Toszek na rok 2011 
Pani Martynowicz wyjasnila, ze projekt uchwaly dotyczy przeznaczenia 
srodkow w wysokosci 8.495,45 zl/ dofinansowanie PROW - 5.782,0 zl , wklad 
gminy 2.713,45 zl Ina realizacj<t projektu pn. "Spichlerzowy Turniej Solectw" 
w ramach Programu Obszarow Wiejskich. 
Projekt dotyczy zorganizowania festynu pt. "Spichlerzowy Turniej Solectw" , 
ktory zintegruje miejscowosci z Gminy Toszek oraz gmin osciennych I 
Wielowies i Rudziniec I.Realizacj<t projektu przewiduje si<t w dniach 30-31lipiec 
brl .W l-szym dniu odb<tdzie si<t parada solectw .Tematyka parady b<tdzie 
zwi<lzana z tym , czym charakteryzuje si<t dane solectwo.Po zakonczeniu parady 
rozpocznie si<t turniej solectw , w ktorym wezmie udzial12 uczestnikow : z 
Gminy Toszek 4 solectwa , z Gminy Wielowies 4 solectwa , z Gminy Rudziniec 
4 solectwa .Po zakonczeniu Tumieju zostanie zorganizowany mecz : solectwa 
kontra wlodarze Gmin i pracownicy Fundacji "Spichlerz Gomego Sl<lska" 
Po zakonczeniu meczu rozpocznie si<t wspolne biesiadowanie przy regionalnej 
muzyce. 

Z-ca Burmistrza Pani Maria Nowak Kowalska poinformowala , ze na obrady 
Sesji Burmistrz Toszka wniesie projekt uchwaly w sprawie : zmiany zal<lcznika 
"Plan Odnowy Miejscowosci Toszek na lata 2009 - 2015"- w zwi<lzku z 
wprowadzeniem przez Ministerstwo Rolnictwa i Rozwoju Wsi zmian do 
wytycznych w sprawie przyznania pomocy finansowej w ramach dzialania 

http:solectwo.Po


4 


"Odnowa i Rozwoj Wsi" objlttego Programem Rozwoju Obszarow Wiejskich na 
lata 2007-2013. 
Projekt zostanie przygotowany w zwi'lzku z koniecznosci'l uzupelnienia 
wniosku 0 osrodki pomocowe na realizacjlt projektu "Dolina sportu i rekreacji 
dla dzieci i mlodziezy w Toszku" . 
Plan Odnowy nalezy uzupelnic 0 charakterystyklt miejsc 0 szczegolnym 
znaczeniu dla zaspokojenia potrzeb mieszkancow , zaktualizowac dane 
dotycz'lce planowanych zadan oraz daty.Wyszczegolniono nastltPuj'lce miejsca : 
Zamek , Park na wzgorzu zamkowym , boisko sportowe z zapleczem , park 
miejski wraz z terenem rekreacyjnym , Rynek , Osiedle Morcinka ,Grzyb. 
Na posiedzeniu Komisji oswiaty Burmistrz zaproponowal dopisanie Placu 
Targowe , a czlonkowie Komisji : Szpital Psychiatryczny oraz Mogillt NKWD. 
Pani Kowalska wyjasnila, ze mogillt NKWD trudno uznac za miejsce 0 

szczegolnym znaczeniu dla spoleczenstwa 

Ad.2 
Sekretarz Gminy poinformowala , ze otrzymany w dniu dzisiejszym projekt 
uchwaly do konsultacji , a dotycz'lcy okreslenia trybu i kryteriow realizacji 
zadania publicznego w ramach inicjatywy lokalnej , zawiera juz zaproponowane 
na poprzednim posiedzeniu sugestie / wytluszczone ciemnym drukiem /
terminy skladania wnioskow , wycena wkladu wlasnego, a takze propozycje 
wniesione przez Komisjlt oswiaty tzn. wysokosc wkladu wlasnego zwiltkszona 
do 30% ; weryfikacjlt wnioskow w zaleznosci od wysokosci wkladu oraz zapis 
dotycz'lcy promowania gminy . 
Ponadto zmieni silt liczba paragraf6w , gdyz paragraf 1 po konsultacji z 
organem nadzoru prawnego zostanie wykreslony. 
W podsumowaniu dyskusji nad w/w Komisja budzetowa zaproponowala 
utrzymanie wkladu wlasnego w wysokosci 25%. 
Ostateczny ksztalt uchwala otrzyma na Sesji po przeglosowaniu proponowanych 
zmlan. 

Ad.4 
Przewodnicz'lcy Komisji Pan Marcin Kwasniok zwr6cil silt do Prezesa 
REMONDIS 0 przedstawienie ogolnych informacji dotycz'lcych komunalnego 
zasobu mieszkaniowego w Gminie Toszek. 
Pan Herbert Karlowski wyjasnil ,ze polityka mieszkaniowa gminy oparta jest 
na uchwale Nr XXIV/294/2009 w sprawie : uchwalenia Wieloletniego Planu 
Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem Gminy Toszek na lata 2009 - 2013 , 
a nastltpnie przedstawil informacje dotycz'lce : 
- ilosci budynk6w / 41 budynk6w + 7 wobec ktorych toczy silt postltPowanie 

s'ldowe - GS / 
- ilosci lokali mieszkalnych 1170 w tym 34 lokale socjalne / 
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- wysokosci stawek czynszowych 
- wysokosci zadluzenia I ok. 50.000 zl - ok. 98 dluznik6w w wi~kszosci rodzinyl 
- wysokosci zadluzenia os6b juz niezyj'lcych 1125.000 zl I 
- 0 sposobach egzekwowania zadluZen I w tym : w przypadku spisania ugody , 

kiedy dluznik wywi'lZuje si~ z ugody - istnieje mozliwose umarzania odsetekl 
W podsumowaniu dyskusji w w/w tematach czlonkowie Komisji budzetowej 
zaproponowali : 
1/ rozwazenie mozliwosci zniwelowania zaleglosci od os6b niezyj'lcych 
21 urealnianie stawek czynszowych 
31 umarzanie cz~sci zaleglosci w takich sytuacjach , kiedy istnieje realna 

mozliwose odzyskania ich wi~kszej cz~sci 
41 dopracowanie mozliwosci wyegzekwowania zaleglosci 
51 rozwazenie mozliwosci wykonczenia mieszkan w bloku przy ul. Wiejskiej 

w Paczynie po uprzednim doprowadzeniu ciqg6w g16wnych I woda , pr'ld itpl 
61 rozwazenie mozliwosci odpracowywania naleznosci czynszowych 

Z-ca Burmistrza Pani Maria Nowak Kowalska zwr6cila si~ do radnych 0 

okreslenie sposobu zmiany nazwy ulicy w Paczynie.Do tej pory ulica nosi 

nazw~ "Zaplocie Poludnie" , obecnie mieszkancy chc'l zmienie nazw~ na ul. 

"Klasztorna" .Czy zmiana rna bye poddana konsultacjom w internecie ? Czy 

konsultacje maj'l bye przeprowadzone tylko z mieszkancami solectwa. 

Komisja budzetowa popada konsultacje z mieszkancami solectwa. 

W posiedzeniu Komisji nastqpila 10 min przerwa. 

Po przerwie : 


Ad.3 
Przewodnicz'lcy Komisji odczytal pismo Towarzystwa Spoleczno -
Kulturalnego Niemc6w Wojew6dztwa Sl'lskiego, Kolo Toszek z prosba 0 
dofinansowanie w wysokosci 1.200 zl I 40% koszt6w zadania I projektu "Rajd 
szlakiem Kosciol6w Ziemi Toszeckiej" 
W zwi'lzku z tym , ze na ten moment trudno znaleie w budzecie nawet tak 
niewielk'l kwot~ - jedyna mozliwose to skorzystanie ze srodk6w , kt6re Rada 
zabezpieczyla na doposazenie swietlic wiejskie. Ponadto nalezy okresli6 : czy 
wzorem lat poprzednich przyznae dotacj~ dla Centrum Kultury ,kt6re b~dzie 
wsp610rganizatorem w/w projektu : czy dofinansowanie przyznae bezposrednio 
Towarzystwu. 
Czlonkowie Komisji Komisji opowiedzieli si~ za przyznaniem dofinansowania 
w wnioskowanej kwocie , natomiast 0 formie przekazania srodk6w powinno 
zadecydowae Towarzystwo . 
Pan K wasniok podkreSlil koniecznose utworzenia w budzecie srodk6w 
finansowych na zabezpieczenie wkladu wlasnego wymaganego przy 
wyst~powaniu 0 srodki pomocowe dla zrealizowania projekt6w bior'lcych udzial 
w konkursach. 

http:Paczynie.Do
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Ad.S 
W ramach wolnych wnioskow Pan Tadeusz Kobiemik zapoznal czlonkow 
Komisji z interpelacj<l , ktora zostanie zlozona na najblizszej Sesji Rady 
Miejskiej. 
Trese interpelacji dotyczy dzialalnosci firmy HA WEX 
Radny zwrocil si~ do radnych 0 poparcie w/w sprawy. 
Pani Inga Potkowa zaproponowala rozwazenie mozliwosci , aby srodki 
zabezpieczone w budzecie Gminy na doposazenie swietlic wiejskich byly 
przeznaczone bezposrednio dla tych solectw , w ktorych w/w swietlice 
funkcjonuj<l.Decyzj~ 0 wydatkowaniu srodkow powinny podejmowae osoby 
obsluguj<lcy swietlice , gdyz maj<l one rozeznanie co jest najbardziej potrzebne. 

Po wyczerpaniu porz<ldku obrad Przewodnicz<lcy Komisji Pan Marcin Kwasniok 
podzi~kowal zebranym i zakonczyl posiedzenie 0 godz. 19.30 

przewod~~omisji 

M&-.6Ywasniok 


